
 

 

 

Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg har den 1. december 2020 stillet følgende 

spørgsmål nr. 162 til L 77 (Forslag til lov om aflivning af og midlertidig forbud mod 

hold af mink) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.  Spørgsmålet 

er stillet efter ønske fra Karsten Lauritzen (V), Martin Geertsen (V). 

 

Spørgsmål nr. 162:  

”I orientering til COVID-19 følgegruppen fra den 28. oktober 2020 fremgår det, at 

brev om minkfarmenes ansatte aldrig kom frem. Ministeren bedes oplyse, om det er 

de samme udfordringer, der har været ift. kontakt til minkfarmene, da de skulle kon-

taktes om regeringens ulovlige ordre. Ministeren bedes endvidere oplyse, om der 

blev taget nogle foranstaltninger efter henvendelsen med brevet om de ansatte for 

at sikre mere smidig kommunikation med minkfarmene fremadrettet.” 

 

Svar: 

Proceduren vedr. aflivning af mink, ligger under Miljø- og Fødevareministeriets res-

sortområde, hvorfor sundhedsmyndighederne har ikke været i kontakt med minkav-

lere i forbindelse med proceduren for aflivning af mink.   

 

I relation til de manglende breve fra Statens Serum Institut til minkavlere, så kan jeg 

oplyse, at det er myndighederne som har ansvar for et godt og respektfuldt samar-

bejde med omverdenen. Statens Serum Institut har beklaget fejlen, og det vigtigste 

for mig er, at fejlen ikke har haft betydning for epidemiens spredning og forløbet på 

minkfarme.  
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